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Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego  

Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 23.04.2018 r. 

 

 

Spotkanie odbyło się w sali krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

 

Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:00.  

 

Obecność według załączonej listy obecności.   

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka – Jacek Masztakowski 

2. Kierownik Posterunku Policji W Więcborku – Arkadiusz Sontowski 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich zebranych 

przypominając przesłaną wcześniej Radnym tematykę porządku obrad, która przedstawia się 

następująco: 

1. Zakres działań Policji na terenie gminy Więcbork w zakresie: 

- wykrywania przestępczości, 

- zapewnienia bezpieczeństwa dzieciom i młodzieży oraz osobom starszym na terenach 

miejskich i wiejskich. 

2. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 1.  

Informację dotyczącą zakresu działań Policji przedstawił Kierownik Posterunku Policji –  

A. Sontowski. 

 

Kierownik Posterunku Policji przedstawił Radnym ogólne informacje dotyczące 

bezpieczeństwa na terenie gminy Więcbork. Nastąpił znaczny wzrost ilości interwencji  

o ok. 30% na przestrzeni 2015-2017 r. Podobny wzrost zanotowano w ilości interwencji 

domowych. Wzrosła ilość przestępstw o charakterze narkotykowym. Dzięki specjalnemu 

urządzeniu udało się wykluczyć kilku kierowców kierujących pod wpływem narkotyków jak 

również udało się zatrzymać kilka osób posiadających tego typu środki. Notuje się również 

wzrost ilości osób zatrzymanych zarówno sprawców przestępstw, jak również zatrzymanych 

do wytrzeźwienia. Wzrost jest niewielki, ale powodujący dużą absorbcję służb. 

Zaobserwowano mniej wykroczeń. Jest to efekt obecności służb o charakterze prewencyjnym 

– patroli z Bydgoszczy. Zanotowano spadek w zakłóceniu porządku publicznego, podobnie  

w kradzieżach mienia i uszkodzeniu mienia, z tym, że jest to wykroczenie na wniosek. 

Zanotowano spadek ilości kierujących pod wpływem alkoholu. Niepokojącym jest fakt,  

że narkotyki stają się popularne wśród młodych osób. W porównaniu do innych gmin notujemy 
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spadek w ilości wykroczeń. W innych gminach jest tendencja odwrotna. W przestępstwach 

przeciwko mieniu utrzymuje się taki sam poziom. Od 15 kwietnia zmienił się stan etatowy – 

ilość patroli z 7 do 8. Obecność policjantów wspomagających służby w lipcu i sierpniu 

prawdopodobnie dojdzie do skutku. Komenda Powiatowa, Posterunek Policji i Gminna 

Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych podejmuje działania dotyczące 

profilaktyki nadużywania alkoholu, środków odurzających, bezpieczeństwa, bezpieczeństwa 

elektronicznego w sieci. Dotyczyć będzie młodzieży i dzieci. Trwać będzie cały rok  

i obejmować będzie szkoły średnie, podstawowe i przedszkole. 

 

Radny S. Piłka zapytał czy bardziej szkodliwym jest alkohol czy narkotyki. 

 

A.Sontowski odpowiedział, że alkohol znany jest od lat, a narkotyki są niebezpieczne i trudno 

je wykryć. 

 

Radny S. Posieczek zapytał o ilość i wiek niebieskich kart. 

 

A.Sontowski odpowiedział, że w ubiegłym roku było 59, a wiek jest zróżnicowany. 

 

Radny R. Kałaczyński zapytał czy jest problem z obcokrajowcami? 

 

A.Sontowski wyjaśnił, że jest to nowa sytuacja. Ilość osób jest duża, są to osoby głównie  

z Ukrainy. Jest zauważalna różnica w kulturze. Pojawiają się sporadyczne interwencje. 

 

Radna B. Lida zapytała są to rodziny? 

 

J. Masztakowski odpowiedział, że nie ma tak dokładnych informacji. 

 

Radna B. Lida pytała czy problemem są narkotyki czy dopalacze? 

 

A.Sontowski odpowiedział, że narkotyki. 

 

Radna B. Lida pytała czy przyczyną „niebieskiej karty” są narkotyki czy alkohol? 

 

A.Sontowski odpowiedział, że zdecydowanie alkohol. Zdarzają się również sytuacje,  

że zakładanie karty ma związek z rozwodem, ale Zespoły dokładnie to filtrują. 

 

Radna B. Lida  zapytała gdzie znajduje się najbliższa Izba Wytrzeźwień? 

 

A.Sontowski odpowiedział, ze prawdopodobnie w Toruniu. Obecnie zadanie to spadło na barki 

policji i osoby takie policja trzyma u siebie. Każda osoba przed umieszczeniem musi być 

zbadana przez lekarza. To on podejmuje decyzję czy można umieścić taką osobę.  

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida podziękowała za współpracę. 

 

Radny R. Kałaczyński zauważył , że działania w zakresie przestępczości narkotykowej są 

zauważalne. 

 

A.Sontowski mówił również o pozyskaniu środków na remont Posterunku, doposażenie. 

 

Radny S. Posieczek zapytał czy jest szansa na zmianę Posterunku na Komisariat? 

 

A.Sontowski odpowiedział, że etatowo tak, jednak wiąże się to ze zmiana struktury 

organizacyjnej. Na Komisariacie jest komendant i kierownik, na posterunku tylko kierownik. 
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Radna B. Lida zapytała czy w okresie wakacyjnym policja bierze pod uwagę liczbę turystów w 

Więcborku? 

 

 

A.Sontowski odpowiedział, że będą 4 dodatkowe patrole. Wstępnie jesteśmy przygotowani. 

Jest obietnica Komendanta, że będzie wspomagał. Udaje się przekierować służby na Więcbork. 

 

Więcej pytań nie było. Przewodnicząca Komisji B. Lida podziękowała Kierownikowi 

Posterunku Policji za przedstawienie informacji. 

 

Ad. 2. Sprawy różne. 

 

Radny S. Posieczek w kwestii bezpieczeństwa poinformował, że woda w Sypniewie jest złej 

jakości. 

 

J. Masztakowski – Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że woda jest systematycznie 

badana i jest zdatna do spożycia. Trwa przebudowa stacji uzdatniania wody. Jeśli inwestycja 

się zakończy będziemy oczekiwali poprawy. Są podejmowane próby przepięcia do innej studni. 

Woda jest przepłukiwana.  

 

Radny R. Kałaczyński zabrał głos w sprawie migających świateł ostrzegawczych w Wituni,  

oraz przejścia dla pieszych. 

 

Radna B. Lida zauważyła, że bezpieczniejszym jest światło czerwone. 

 

A.Sontowski odpowiedział, że było to niebezpieczne skrzyżowanie. Nie ma takiej możliwości, 

aby zgodnie z przepisami światła zostały zlikwidowane. 

 

J. Masztakowski wyjaśnił, że jeśli nie działa sygnalizacja świetlna, to nie jest tak tragicznie jak 

by się mogło wydawać. Jeśli światła są nikt tego nie zmieni – taką odpowiedź uzyskaliśmy  

w Komendzie. Zgłosiliśmy zmianę organizacji  ruchu. Jest projekt i wycena na 80 tys. zł. Zarząd 

Dróg Wojewódzkich proponuje, aby gmina dołożyła 40 tys. zł. 

 

 
 

Więcej pytań nie było. 

 

 

Spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

Przewodnicząca Komisji 

 

                             /-/   Beata Lida 


